
Rada Gminy Piaski 
Wspólne posiedzenie Komisji Rady Gminy 

Protokół nr 5/2019 
V Posiedzenie w dniu 18 lutego 2019r.  

Obrady rozpoczęto 18 lutego 2019 o godz. 09:30, a zakończono o godz. 11.30 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

 

Obecni: 

1. Grażyna Andrzejewska  

2. Bernard Dorsz  

3. Justyna Grobelna  

4. Jacek Jańczak  

5. Marek Majsnerowski  

6. Dariusz Naskręt  

7. Rafał Nowak  

8. Marcin Porzucek  

9. Hanna Powicka  

10. Karolina Przybylska  

11. Justyna Sarbinowska  

12. Beata Tyrakowska  

13. Łukasz Waleński  

14. Maria Wesołek  

 

Dagmara Rucińska – nieobecna usprawiedliwiona  

 

Zaproszeni goście: 

Prezes SFPK Sp. z o.o, w Gostyniu – Aneta Karkosz (nieobecna) 

Przedstawiciel Powiatowej Izby Rolniczej – Krzysztof Wujczak  

Dyrektor SP w Piaskach – Danuta Piasecka 

Dyrektor SP w Szelejewie – Dorota Dolata 

Dyrektor SP w Bodzewie – Zbigniew Jakubowski 

Dyrektor GOK w Piaskach – Sebastian Nowak  

Kierownik GBP w Piaskach – Maria Juszczak  

 

Obecni na posiedzeniu: 

Wójt Gminy – Wiesław Glapka  

Sekretarz Gminy – Andrzej Konieczny  

Skarbnik Gminy – Elżbieta Karolczak 

Kierownik CUW – Edyta Biernacka  

 

Przewodnicząca wspólnego posiedzenia komisji Radna Maria Wesołek powitała wszystkich obecnych. 

Poinformowała, że zgodnie z planem pracy Rady na posiedzenie komisji zostali zaproszeni dyrektorzy szkół, 

dyrektor GOK, kierownik GBP oraz Pan Krzysztof Wujczak – przedstawiciel Powiatowej Izby Rolniczej.    

 

1. Sprawozdanie z działalności Samorządowego Funduszu Poręczeń Kredytowych Sp. z o.o. w Gostyniu. 

 

Sprawozdanie z działalności Samorządowego Funduszu Poręczeń Kredytowych Sp. z o.o. stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

2. Sprawozdanie z działalności Powiatowej Izby Rolniczej w 2018 roku. 

 

Radny Marek Majsnerowski zapytał o sytuację rozszerzającej się choroby ASF wśród dzików. 

Sprwę szczegółowo omówił Pan Krzysztof Wujczak. Poinformował, że po spotkaniach z Kołami Łowieckimi 

wynikło, ze mają odstrzelić 1/3/ populacji dzików. Dodał, że choroba nie przenosi się na ludzi, największe 

zagrożenie jest dla trzody chlewnej. Omówił sprawy finansowe, koszty zabezpieczenia terenu, odszkodowań. 

Mówił, że zamysł wybicia dzików jest realny i jest to kwestia czasu aby ta choroba dotarła do nas. Gospodarzom 

nic nie zostanie, będą likwidować gospodarstwa.   

 

Sprawozdanie z działalności Powiatowej Izby Rolniczej w 2018 roku stanowi załącznik do protokołu.  

 



3. Sprawozdania z wypoczynku zimowego w placówkach oświatowo - wychowawczych. 
 

Sprawozdanie z wypoczynku zimowego zorganizowanego w Szkole Podstawowej w Piaskach złożyła Pani 

Danuta Piasecka, dyrektor placówki. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.  

 

Sprawozdanie z wypoczynku zimowego zorganizowanego w Szkole Podstawowej w Szelejewie złożyła Pani 

Dorota Dolata, dyrektor placówki. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.  

Sprawozdanie z wypoczynku zimowego zorganizowanego w Szkole Podstawowej w Bodzewie złożył Pan 

Zbigniew Jakubowski, dyrektor placówki. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.  

Sprawozdanie z wypoczynku zimowego zorganizowanego w GOK w Piaskach złożył Pan Sebastian Nowak, 

dyrektor placówki. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.  

Sprawozdanie z wypoczynku zimowego zorganizowanego w GBP w Piaskach złożyła Pani Maria Juszczak, 

Kierownik GBP w Piaskach.  Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu i zmian w budżecie gminy na 2019r. 

Projekt uchwały szczegółowo przedstawiła Pani Elżbieta Karolczak, Skarbnik Gminy. Odpowiadała na pytania 

radnych.   

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie. Za podjęciem 

uchwały Radni głosowali jednogłośnie.   

 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XV/96/2016 Rady Gminy Piaski z dnia 

31 marca 2016 roku w sprawie przyjęcia statutów sołectw 

 

Projekt uchwały szczegółowo przedstawił Sekretarz Gminy.   

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie. Za podjęciem 

uchwały Radni głosowali jednogłośnie.   

 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie planu pracy Komisji Rewizyjnej. 

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej poinformowała, że po wspólnym posiedzeniu komisji Rady odbędzie się 

Komisja Rewizyjna, na której zostanie omówiony plan pracy na rok 2019.  

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono.  

 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie poboru podatku rolnego, leśnego i od nieruchomości w 

drodze inkasa. 
 

Projekt uchwały szczegółowo omówiła Skarbnik Gminy.   

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie. Za podjęciem 

uchwały Radni głosowali jednogłośnie.   

 

8. Zaopiniowania projektu uchwały w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego w publicznym przedszkolu i oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych 

prowadzonych przez Gminę Piaski. 

 

Projekt uchwały szczegółowo omówił Sekretarz Gminy.   

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie. Za podjęciem 

uchwały Radni głosowali jednogłośnie.   

 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego 

nauczycieli, ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie, pobieranych przez szkoły 

wyższe i zakłady kształcenia nauczycieli oraz ustalenia specjalności i form kształcenia, na które 

przyznawane jest w 2019 r. dofinansowanie dla nauczycieli szkół i przedszkola prowadzonych przez 

Gminę Piaski. 

 

Projekt uchwały szczegółowo omówił Sekretarz Gminy. 



Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie. Za podjęciem 

uchwały Radni głosowali jednogłośnie.   

 
10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie trybu ustalania i rozliczania dotacji dla niepublicznych 

przedszkoli i innych form wychowania przedszkolnego oraz trybu przeprowadzania kontroli 

prawidłowości ich pobrania i wykorzystania 

 
Projekt uchwały szczegółowo omówił Sekretarz Gminy. 

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie. Za podjęciem 

uchwały Radni głosowali jednogłośnie.   

 

11. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXII/233/2018 Rady Gminy Piaski z 

dnia 16 marca 2018 r. w sprawie określenia zasad udzielania i rozmiaru zniżek godzin dydaktycznych, 

wychowawczych i opiekuńczych nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze w szkołach i 

przedszkolu oraz w sprawie określania obowiązkowego wymiaru zajęć dla nauczycieli szkół i przedszkola 

niewymienionych w art. 42 ust. 3 Karty Nauczyciela. 

 

Projekt uchwały omówił Sekretarz Gminy. Przedstawił sprawy dotyczące oddziałów 5  i 6 latków.  

Poinformował, że zgodnie z przepisami tygodniowy obowiązkowy wymiar godzin zajęć nauczycieli przedszkoli, 

z wyjątkiem nauczycieli pracujących z grupami dzieci 6-letnich wynosi 25 godzin, natomiast nauczycieli 

przedszkoli i innych placówek przedszkolnych pracujących z grupami dzieci 6-letnich wynosi 22 godziny. 

Obecnie ustalenie pensum dla nauczyciela pracującego z grupą „mieszaną” należy do organu prowadzącego. 

Projekt uchwały został zaopiniowany przez Związki Zawodowe.  

Jeżeli w grupie będzie powyżej 50% dzieci 6 letnich obowiązkowy wymiar godzin nauczyciela to 22 godziny,  

jeżeli dzieci 6 letnich będzie poniżej 50% obowiązkowy wymiar godzin nauczyciela to 25 godzin.  

Zaproponowane rozwiązanie ustalenia pensum różnicujące je, w zależności od ilości dzieci w grupie 

„mieszanej” pozwoli na obiektywne budowanie grup w oddziałach przedszkolnych. 

 

Z propozycją nie zgodziła się Radna Hanna Powicka, która poinformowała, że  zwiększy się etat nauczyciela,              

w 22 godziny zwiększa się o 2 godziny, nauczyciel będzie miał mniejszą wypłatę o 175 zł na miesiąc. 

Poinformowała również, że nauczyciele muszą przygotować 6 latki do I klasy, a 5 latki są trudnymi dziećmi,                

w grupie mieszanej pracuje się ciężej.  

Radna zaproponowała aby pozostawić to w taki sposób, by nauczyciel nie był stratny i otrzymywał ponad 

liczbowe wynagrodzenie.  

Kierownik CUW poinformowała, że projekt został skonsultowany z dyrektorami oraz Związkami Zawodowymi, 

którzy wyrazili zgodę. Dodała, że  zmiany są tak wprowadzone aby uniemożliwić podział na grupy mieszane 

dzieci 6 letnie. 

W trakcie dyskusji Radni podnosili kwestie subwencji otrzymywanej na oświatę, wynagrodzeń i pracy 

nauczycieli, oddziałów przedszkolnych oraz zmniejszającej się liczbie dzieci.  

W wyniku dyskusji Rada podjęła decyzje aby projekt uchwały wykreślić z porządku obrad, a sprawa ponownie 

trafiła do przeanalizowania z dyrektorami oraz związkami zawodowymi. 

 

12. Wolne głosy, sprawy bieżące. 

 

Przewodniczący odczytał list Prezesa Związku Nauczycielstwa Polskiego w sprawie strajku nauczycieli. 

Zapoznał również Radnych z Uchwałami Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie 

prawidłowości planowanej kwoty długu oraz możliwości sfinansowania przez Gminę Piaski deficytu 

budżetowego. Obie opinie są pozytywne.  

 

Radny Dariusz Naskręt poinformował, że Gmina Piaski dołączyła do programu sprawdzania jakości powietrza, 

na telefonie w aplikacji GEOS możemy zaobserwować jaką mamy jakść powietrza. Zapytał gdzie został 

umieszczony czujnik. 

Wójt poinformował, że urządzenie znajduje się na I pietrze Urzędu, Gmina otrzymała go na próbę, na dwa 

tygodnie.  

Radny Dariusz Naskręt zwrócił uwagę, że największe zanieczyszczenie powietrza jest między godziną 17 a 8, 

gdzie wszyscy mieszkańcy podpalają w piecach.  

Wójt poinformował, że w GOK piec zostanie wymieniony na gazowy. Omówiono tematy dotyczące spalania 

śmieci jak również kosztów ogrzewania.  

Radni zaproponowali aby w budżecie na rok 2020 zaplanować dofinansowania dla mieszkańców wymianę 

pieców.  



Radny Marcin Porzucek zgłosił niewidoczna tablicę ul. Witosa  

 

Radny Marek Majsnerowski zapytał o możliwość wykonania przejścia dla pieszych na ul. Sienkiewicza 

(skrzyżowanie dróg Gostyńska i Sienkiewicza), poprosił o odmalowanie pasów na ul. Drzęczewskiej. 

Wójt poinformował o możliwości wykonania przejścia dla pieszych na ul. Warszawskiej. Omówił koszty 

realizacji inwestycji. Co do przejścia dla pieszych ul. Drzęczewska - zostaną odmalowane, a jeżeli chodzi o 

przejście  na ul. Sienkiewicza,  to jest to, droga powiatowa, należy złożyć wniosek.  

 

Radny Marcin Porzucek zapytał o Konwent Wójtów Burmistrzów w sprawie naprawy dróg.  

Wójt poinformował, że Gmina musi wziąć kredyt na przebudowę drogi powiatowej ul. Poznańska jak również 

na remont drogi ul. Kasprzaka. Jeżeli powiat nie otrzyma dofinansowania i nie będzie chciał dokładać do każdej 

gminy po równo, Gmina weźmie kredyt tylko na remont drogi ul Kasprzaka.  

 

Radny Dariusz Naskręt zapytał o remont drogi ul. Kasprzaka. 

Wójt omówił sprawy remontu drogi.  

 

Radna Justyna Grobelna zapytała o możliwość wykonania parkingu placu przy sklepie 

Wójt odpowiedział, że teren prawdopodobnie należy do GS SCH, zostanie to sprawdzone. 

 

Radna Justyna Grobelna poprosiła o postawienie lustra przy skrzyżowaniu ul. Wschodniej i  ul. Kasprzaka w 

stronę Żwirki i Wigury. 

 

Radna Beata Tyrakowska zgłosiła remont poboczy przy drodze do Józefowa, naprawa drogi z Bielaw 

Szelejewskich do Anteczkowa, jak również naprawę drogi Strzelce Wielkie – Grabonóg (koło cmentarzu)  

       

Radna Karolina Przybylska  omówiła stan drogi powiatowej Strzelce Wielkie w stronę cmentarza.  

Radna Maria Wesołek poinformowała o stanie rogi powiatowej Szelejewo – Zalesie.  

 

Radny Marek Majsnerowski zapytał o utwardzenie drogi w Bodzewie. 

Wójt poinformował, że droga zostanie wykonana w tym roku.   

 

Radny Łukasz Waleński poinformował, że sołectwo Smogorzewo przeznaczyło fundusz sołecki na uzupełnianie 

ubytków w drodze, zapytał czy tłuczeń musi posiadać certyfikat.  

Wójt odpowiedział ze tłuczeń kupowany jest z certyfikowanych firm.  

 

 

 
       Przewodnicząca posiedzenia  

 

Maria Wesołek  

  

 

Przygotował(a): Joanna Polaszyk 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


